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Vårdvalsråd fysioterapi  

Vårdvalsenheten   
Handläggare Datum Diarienummer 

Åsa Hedeberg 2023-11-28  
 

 

Datum och tid 2023-11-28 kl 9.00-12.00 

Plats Regionen hus Galaxen 

Deltagare Verksamhetschefer Vårdval Fysioterapi: 
Daliah Longreé Fysioterapimott. Annorlunda Fysioterapi 
Linda Bäckström Fysioterapimott. Fryksdalshälsan FysioRehab 
Markus Jansson Fysioterapimott. Markus Jansson  
Åsa Berglund Fysioterapimott. Åsa Berglund 
Robert Sjöden Primärvårdsrehabiliteringen 
Josef Genelöv Primärvårdsrehabiliteringen 
Pelle Bergström Servicehälsan 
Regin Dahl Fysioterapimott. Hammarö Fysioterapi 
Ulrika Johansson Fysioterapimott. Sport o Rehab 
Patrik Olsson Capio Vintergatan 
Bart Kila Fysioterapimott. Hagfors 
Daniel Larsson Fysioterapimottagningen FD Fysio 
Karin Jansson Fysioterapimott. Karin Jansson Ski o Fysio 
Marcus Jangsjö Capio Grums 
Marika Paulin Fysioterapimott. Motoriska - Marika Paulin 
Pelle Bergsten Servicehälsan 
 
Ersättare för verksamhetschefer: 
Kajsa Axelsson ersättar Josefin Andersson Prima vård 
Caroline Eriksson ersättar Ulf Thörnqvist Klarälvskliniken 
Maria Karlsson ersätter Kajs-Marie Karlsson Prima vård 
 
Övriga: 
Madelen Johanzon, Område öppenvård 
Åsa Hedeberg Vårdvalsenheten  
Lena Lindberg Schlegel Vårdvalsenheten (vårdval vårdcentral) 
Charlotte Lindgren Ekonomi  
 
Inbjudna gäster del av mötet 
Malin Grafström Vilhelmsson väntetidssamordnare 
Angelika Jonsson Rehabiliteringen specialistvård 
Ia Kaugesaar Rehabiliteringen specialistvård 
Anna Egardsson Område öppenvård 
 

Frånvarande Karin Körgesaar Fysioterapimott. Kasernhöjden praktikertjänst 
Ulf Ackerblad Fysioterapimott. Tingvalla Naprapatklinik 
Jenny Sundberg, Rehabiliteringsenheten Torsby sjukhus 

Agenda vårdvalsråd fysioterapi 

• Inledning 

• Planerad rehabilitering”-klimatvården omvandlad till länsresurs för vuxna med 
neurologisk sjukdom. 

• Hur ser vårdvalsrådet, på uppdraget som specialistfysioterapeut inom vårdval 
fysioterapi? 

• Dialogmöten 2023 och diskussion och styrkor och gemensamma utmaningar 
för vårdvalet 

• Hur ser vårdvalsrådet på utvecklings-gruppen för vårdval fysioterapi? 

• Status gällande utvidgad uppföljning av tillgänglighetsgarantin kontakt samma 
dag i primärvård och ev frågor 

• Områdesledningen, område öppenvård 

• Övriga frågor och avslut 
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Minnesanteckningar 

Inledning 
Åsa hälsar alla välkomna, går igenom agendan för dagens möte.  

Då vi har föreläsare från rehabiliteringen specialistvård CSK och utvecklingsledare 

från vårdvalenheten, som jobbar md vårdval vårdcentral med vid inledningens av 

dagens möte görs en presentation.  

 

Bildspel till detta vårdvalsråd finns som bilagor 

 

”Planerad rehabilitering”-klimatvården omvandlad till länsresurs 
för vuxna med neurologisk sjukdom. 
 

Ia Kaugesaar fysioterapeut, Angelika Jonsson arbetsterapeut håller i denna punkt.  

Louise Atterstad enhetschef Rehabiliteringen specialistvård CSK skulle också ha 

varit med, men hon är tyvärr sjuk idag, vid eventuella chefsfrågor vänder man sig 

till henne.  

 

Ia och Angelika berättar om ett vårdutbud att erbjuda patienter med neurologiska 

sjukdomar, det är ett utbud som är under utveckling och man vill idag informera om 

denna möjlighet. Man erbjuder olika upplägg och det finns möjlighet att bo på 

patienthotellet. Bifogat bildspel ger en beskrivning av utbudet och det finns också 

en ”broschyr” som kan användas av både annan vårdpersonal samt lämnas till 

patienter som kan vara aktuella, även denna bifogas dessa minnesanteckningar. 

Patienterna kan både söka själva och komma på remiss från fysioterapeut eller 

annan profession. Remissen skickas antingen till fysioterapimottagningen 

Centralsjukhuset Karlstad eller till remisskansliet för arbetsterapi.  

 

Tanken var att Ia och Angelika skulle informera om detta utbud på en nätverksträff 

för att nå ut till fler kliniskt verksamma fysioterapeut, men då nätverksträffen blev 

inställd ges istället information på dagens vårdvalsråd, alla uppmanas att sprida 

detta till sina fysioterapeuter som arbetar kliniskt. 

 

Uppdrag som specialistfysioterapeut inom vårdvalet  
Länk till information om uppdraget på vårdgivarwebben 

Åsa inleder med att kort informera om detta uppdrag, som varit en pilot under 2023 

och politikerna har tagit beslut om fortsättning under 2024. En ansökan kom in inför 

2023 och det är Regin Dahl som har haft uppdraget. Han har haft en handlingsplan 

med sammanfattningsvis följande aktiviteter: 

• Handledning 

• Bollplank för att planera studier på avancerad nivå 

• Second opinion långvarig smärta 

• Handledning i arbete kring kunskapsstyrning 
 
Regin berättar att han har haft kontakt och varit bollplank till flera fysioterapeuter 
som har gått och planerar kurser på avancerad nivå. Ingen fysioterapeut har hört 
av sig gällande patient för second opinion långvarig smärta, men han har haft 
patienter från närliggande kommuner där läkare har hänvisat och/eller så har 
patienten själv haft kännedom om Regins specialistkompetens. Han har också fått 

https://regionvarmland.se/vardgivarwebben/samverkan-avtal-och-vardval/vardval/vardval-fysioterapi/specialistkompetens
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ett uppdrag kopplat till kunskapsstyrningen och det personcentrerade vårdförloppet 
för långvarig smärta, det uppdrag har varit att lämna synpunkter på en 
webbutbildning för personal, som VGR tagit fram. Under hösten har också en 
fysioterapeut som arbetar inom vårdvalet påbörjat sin specialistutbildning och 
Regin kommer vara hans handledare.  
 
En fråga ställs om handledare inom specialistutbildning behöver ha samma 
specialistkompetens som den går utbildningen, grundtanken är att man har samma 
inriktning men Regin lyfter att man kan söka dispens.  
 
Åsa berättar att ytterligare en fysioterapeut med specialistkompetens kommer ingå 
avtal inom vårdval under 2024. 
 
Alla uppmanas att på sina arbetsplatser sprida möjligheten att använda Regions 
kompetens för second opinion, att då också delta och/eller ha ett utbyte som 
fysioterapeut, för att också förbättra kompetensen.  
 

Många inom vårdvalsrådet är positiva till uppdraget som specialistfysioterapeut 

inom vårdval fysioterapi. Men en synpunkt är att uppdraget är förenat med stora 

krav, en tanke som lyfts idag är att justera prestationskravet om man har 

specialistuppdraget. Därutöver är det viktigt med en prioritering, när det nu är en 

FT som får handledning av Regin i sin specialistutbildning, så finns det inte 

utrymme för så många fler aktiviteter i Regins handlingsplan för 2024 (planen som 

fanns för 2023 kommer uppdateras och sedan gälla för 2024). 

Sammanfattning av dialogmöten 2023 
Dialogmöten har genomförts med samtliga mottagningar mars-aug 2023, metoden 

för dialogerna har varit SKR modell för primärvårdsuppföljning och det finns relativt 

omfattande minnesanteckningar från respektive dialog. Åsa visar idag en 

sammanställning utifrån dessa dialoger, syftet med denna sammanställning är att:  

• Få bättre bild av vårdval fysioterapi  

• Identifiera gemensamma behov och av förbättringsarbeten både för 
fysioterapimottagningarna men också för helheten som prioriteringar, nära 
vård, primärvårdskvalitet, artrosregistret etc 

Presentationen ska ses som ett arbetsmaterial, ett underlag för fortsatt 
arbete/utveckling av vårdval. I bilderna finns också ”stöd anteckningar” för att 
koppla ihop vad som står i ex förfrågningsunderlag, uppföljningsplan och nära vård 

Presentationen av dialogmöten avslutades med gruppdiskussioner gällande 

utmaningar och styrkor för vårdval fysioterapi, anteckningar som lämnades in efter 

dessa diskussioner var:  

Grupp Utmaningar Styrkor 

1 • Prestationskravet 

• Tilläggsuppdrag 

• Ökning av äldre, multisjuka, kroniska sjd 

• Ofta återbud, uteblivna besök, sena återbud (ingen ersättning) 

• Cosmic 

• Flexiblare arbetstid 

2 • Minska ner byråkrati och administration 

• De data som registreras optimeras göras på rätt sätt – Rätta data 

• Ingen flexibilitet i utformning av vårdval förutom antal patientbesök 

• Ersättningen ej indexreglerad – ingen löneutveckling 

• Förebyggande arbete 

• Vårdvalsrådsmöten bra med 
information och olika teman exc 
neurologi 

• Uppföljningsmöten 

• Specialistfysioterapeut 

• Samma förutsättningar mellan 
egen regi och privata (förutom 
produktion) 

• Cosmic 
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3 • Prioriteringar. Vad ska prioriteras? Vilka insatser ska prioriteras? 

• Djup kontra bredd – att balansera detta. Vad förväntas man ta 
hand om? Otydlighet kring vad som ingår i uppdraget? Vad är 
rimlig nivå för en enskild och ensam fysioterapeut?  

• Att hinna med allt – T.ex mer fokus på telefontillgänglighet nu 
framöver till följd av nollan? Enklare när man är fler – synergier.   

• Vida – regionens  

• Fokus på 1200 besök – inte stimulans till annat 

• Friheten – ett inte så detaljstyrt 
uppdrag ger frihet i utformning av 
verksamheten.  

• Bra stöd i kunskapsstyrningen etc. 

• Gemensamt journalsystem 

4 • Sårbarhet och svårighet att tillgodose tillgänglighet för små 
mottagningar utan en negativ påverkan på arbetsmiljö 

• Vissa mätningar (tex telefontillgänglighet) är inte anpassade för 
mindre verksamheter och oklart om man uppnår syftet med 
mätningarna. 

• Remisser från tex slutenvården fördelas ojämnt mellan aktörer 

• Lösningsfokus 

 

 

Hur ser vårdvalrådet på utvecklingsgrupp vårdval fysioterapi 
Bart ger lite bakgrund till gruppen, som funnits under många år. Åsa återkopplar 

syftet med gruppen utifrån vida dokumentet INS 25598 Forum och 

kommunikationskanaler inom vårdval fysioterapi, där utvecklingsgruppen är ett 

forum. De synpunkter som lyfts vid dagens vårdvalsråd är att utvecklingsgruppen 

bör finnas kvar. Deltagare under 2023: Bart Kila, fysioterapi Hagfors Josef Genelöv 

egen regi, Jesper Holm Åkerberg capio Grums, Ulf Ackerblad, Tingvalla FT och 

Åsa Hedeberg vårdvalsenheten. 

Bart lyfter att han kommer avsluta sitt uppdrag i utvecklingsgruppen, som han har 

haft sedan gruppen startade. I första hand ser vårdvalsrådet att den som ersätter 

Bart bör vara en fysioterapeut från en ”ensammottagning”.  

Status gällande utvidgad uppföljning av tillgänglighetsgarantin 
kontakt samma dag i primärvård och ev frågor 
Malin Grafström Vilhelmsson som är väntetidssamordnare för Region Värmland 

skulle ha deltagit vid dagens möte, men av privata skäl har hon tyvärr fått 

förhinder. Åsa och/el Malin kommer återkomma med information via e-post och om 

önskemål/behov finns görs en inbjudan till ett kortare teamsmöte gällande den 

utvidgade uppföljningen. 

Områdesledningen 
Madelene Johanzon områdeschef för område öppenvård deltar en stund vid 

dagens möte. Hon har inte deltagit tidigare så presenterar sig kort samt sin syn på 

fysioterapi i primärvård. Uppmanar att lämna in revideringsförslag gällande 

förfrågningsunderlag och lyfter också möjligheten att ta direkt kontakt med politiker.  

Nämner också kort kring pågående organisationsförändringen inom hälso- och 

sjukvården, Region Värmland. Från de nuvarande två stora områden, område 

öppenvård och område slutenvård som efter årsskiftet kommer bli flera mindre 

områden. I område allmänmedicin (arbetsnamn på området) kommer 

rehabiliteringen ligga och områdeschef blir Madelene Johanzon. Vårdvalsenheten 

kommer ingå i område vårdkvalitet. 

Vad det gäller revideringsförslag förfrågningsunderlag 2025 har alla vårdgivare 

fått e-post om detta, dessutom finns information på vårdgivarwebben. 

Revideringsförslag ska inkomma senast 31 dec enligt en ny mall. 

https://regionvarmland.se/vardgivarwebben/samverkan-avtal-och-vardval/vardval/vardval-fysioterapi/forfragningsunderlag


 Datum Diarienummer  

REGION VÄRMLAND 2023-11-28  5 (5) 

  

 

 

Övrigt 

Kunskapsstyrning 

Möte i stora primärvårdsrådet 19 nov, Josef och Åsa deltar för att ”bevaka” de 

kunskapsstöd som beror primärvårdsrehabilitering. Det har varit ett remissläpp på 

nya kunskapsstöd i november, av de fem remisser som då släpptes är det framför 

allt Hjärtsvikt som är av betydelse för vårdval fysioterapi.  

Datum och hålltider som hittills är planerade för våren 2024 

• 31 dec  Revideringsförslag inför 2025, skickas till vårdvalsenheten 

• 18 jan  8.15-9.15  
Utbildning Arbets- och miljömedicinska kliniken Örebro universitetssjukhus 
För alla fysioterapeuter som arbetar i privat regi. Utskick kommer. 

• Feb Vårdvalsråd  
• 18 april 9-16 Nätverksträff vårdval fysioterapi  
• Maj Vårdvalsråd 

 

 

Åsa avslutar dagens vårdvalsråd och tackar för deltagandet! 


